
                                          P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr  XVII/2015 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 17 listopada 2015r. 
 
Miejsce obrad:  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie 
 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia:  11.00 
 
W obradach XVII/2015 uczestniczyło 14 radnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
Nieobecny radny – Adam Dowgiałło. Nieobecność jest usprawiedliwiona. 
 
Do punktu 1. 
Obrady sesji otworzył i przywitał zebranych pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Do punktu 2. 
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad XVII/2015 sesji Rady Miejskiej 
w Barczewie. 
 
Do punktu 3. 
Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa: 
-proszę o ujęcie w dzisiejszym porządku obrad następujących projektów uchwał: 
1)w sprawie zmiany uchwały nr XVI(108)15 z 20 października 2015r …....... 
2)w sprawie zmiany  uchwały nr XVI(111)15 z 20 października 2015r …....... 
 
ad.1. 
Radni   jednogłośnie  przyjęli  propozycję Burmistrza Barczewa; 
 
ad.2. 
Radni  jednogłośnie przyjęli propozycję Burmistrza Barczewa. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-zaproponowane przez Burmistrza Barczewa dodatkowe projekty uchwał omawiane będą 
kolejno: w punkcie 16 i 17 porządku obrad. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
 
4.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
5.Sprawozdanie Burmistrza  Barczewa z działalności między sesjami Rady; 
6.Interpelacje i zapytania radnych. 
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
8.Odpowiedzi; 
9.Sprawozdania z: 
-prac remontowych i budowlanych infrastruktury drogowej na terenie  Gminy Barczewo; 
-prac remontowych i budowlanych infrastruktury kanalizacyjnej na terenie Gminy 
Barczewo; 
10.Sprawozdanie z dotychczas osiągniętych efektów, korzyści przystąpienia Barczewa do 
sieci miast Cittaslow oraz planowanych przedsięwzięciach w tym zakresie; 
11.Informacja na temat pozyskanych w 2015r środkach budżetowych oraz perspektywa 
pozyskania takich środków w 2016r i koncepcja ich wykorzystania. 
12.Zmiana Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2015r. 
13.Roczny Program Współpracy Samorządu Gminy Barczewo z Organizacjami 



Pozarządowymi na 2016r. 
14.Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych; 
15.Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta  do celów obliczenia 
podatku rolnego na 2016r; 
16.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XVI(108)15 Rady Miejskiej w Barczewie 
z dnia 20 października 2015r w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości; 
17.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XVI(111)15  rady Miejskiej w Barczewie  
z dnia 20 października 2015r w sprawie ustalenia wzoru informacji  ….................... 
18.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo 
na lata 2015-2024; 
19.Zmiana budżetu  na 2015r; 
20.Sprawy różne i wolne wnioski; 
21.Zakończenie obrad XVII/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Porządek, po wprowadzonych zmianach, przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e. 
 
Do punktu 4. 
 
Protokół z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęty został bez uwag  
j e d n o g ł o ś n i e. 
 
Do punktu 5. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski - Burmistrz Barczewa przedstawił sprawozdanie: 
-realizowane są  zadania  remontowe dróg  gminnych i drogowej infrastruktury; 
-trwa opracowanie projektu budowy siei wodociągowej Kronowo-Kolonia; 
-opracowywany jest projekt budowy sieci wodociągowej Ramsówko kolonia Lamkowo; 
-przesłaliśmy do Konserwatora Zabytków propozycję budowy miejsc gromadzenia 
odpadów na terenie Starego Miasta; 
-śledzimy możliwości ewentualnego pozyskania środków na realizację  ścieżki 
dydaktycznej w Wipsowie; 
-wybrany został wykonawca na zakupi  montaż lamp solarnych; 
-budowa odwodnienia  budynków socjalnych w Łęgajnach – ukłon w stronę Zakładu 
Budynków Komunalnych, który dokonał wszelkich zabezpieczeń na tym terenie. Projektant 
wykona projekt odwodnienia tych budynków za darmo i wówczas wykonamy odwodnienie. 
-trwa przebudowa chodnika na ulicy Miłej; 
-zakończone zostały prace przy przebudowie parkingu na Warmińskiej  54. Trwa 
przebudowa parkingu przy ulicy Wojska Polskiego 19; 
-odbyła się uroczystość obchodów Święta 11 listopada. Uroczystość była bardzo dobrze 
przygotowana; 
-złożyliśmy 2 projekty (Cittaslow) na 15 mln zł; 
-nie ruszamy przebiegu Ścieżki Warmińskiej; 
-odbyła się pierwsza rozprawa z Warmińskim Przedsiębiorstwem Budowlanym w sprawie 
spornej kwestii wypłaty należności za więżę ratuszową; 
-odbyłem spotkanie z Panem Krzysztofem Wołodkiewiczem; 
-odbyło się, zwołane na wniosek Przewodniczącego Rady, spotkanie w sprawie 
zwodociągowania wsi, w których nie ma jeszcze wody. 
 
Rada udzieliła głosu Panu Wójcikowi – Komendantowi Miejskiemu Policji w Olsztynie: 
 



-chciałem zabrać głos w sprawie dofinansowania  przez Gminę Barczewo . Chodzi o 
służby ponadnormatywne. Nastąpiło nieporozumienie. Tu tworzą się patologiczne 
rozwiązania. Gro z tych służb wykonują ci sami policjanci, którzy biorą wolne  aby zarobić 
dodatkowe pieniądze biorąc te „wasze” służby. Nie chcę do tego dopuścić. Chcąc 
zachować wszystkie zasady bardzo proszę aby spojrzeć na nasze potrzeby inaczej i 
wesprzeć nas w  infrastrukturze, zakupie np. komputerów itp. To co zrobimy w 
Komisariacie to to pozostanie. To nie znaczy, że Barczewo pozostanie bez wsparcia. 
Obiecuję wsparcie siłami prewencji z Olsztyna. 
 
Pani Halina Bronka: 
-Barczewo skorzystało z tych służb i to nie były wielkie pieniądze. Myślę, że pan zbyt ostro 
potraktował tą kwestię. Rozumiem, że macie inne cele. Wpłynął wniosek Pana 
Komendanta o zakup komputerów dla Komisariatu w Barczewie. Jednakże grupa radnych 
doszła do wniosku, że komputery nie są pierwszą potrzebą a służby tak. 
 
Pan Komendant Wójcik: 
-Państwo źle mnie zrozumieliście. Nie mam pretensji do policjantów, ale Państwo nie 
znacie tego od kuchni. Jest to oczywiście możliwe i zgodne z prawem. Ja jednak nie mogę 
tolerować patologicznych sytuacji wynikających z tego, że jak policjant pełni służbę 
dodatkową i potem przystępuje do swojej pracy to nie zachowuje  przewidzianych przerw 
między pełnieniem obowiązków i praca staje się niebezpieczna. 
Jeżeli chodzi o komputery to Policja bez dobrych, sprawnych komputerów nie może 
dobrze działać. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-składam wniosek aby tą sumę, którą przeznaczyliśmy na  dodatkowe patrole przeznaczyć 
na zakup komputerów dla Komisariatu Policji a  Pan Komendant zabezpieczy służby 
dodatkowe; 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-my nie możemy się wtrącać do organizacji służb; 
 
Pan Komendant Wójcik: 
-w ostatnich latach Komenda Miejska Policji została „okrojona” z około 70 etatów. Ta 
sytuacja etatowa na dzień dzisiejszy jest ciężka. Komisariaty są nie doszacowane. Etatów 
jest mniej, ponieważ my sobie radzimy dobrze , więc przesunięto etaty do innych 
garnizonów. Osobiście jestem zwolennikiem tego, że Policja  powinna być utrzymywana z 
budżetu Państwa. Jednakże Burmistrz i Rada też odpowiadają za bezpieczeństwo i ta  
współpraca układa się bardzo dobrze. Dziś bez Państwa wsparcia Policja nie może dobrze 
działać. 
 
Do punktu 6. 
Interpelacje i zapytania radnych: 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pan Kozon złożył zapytanie. Czy chce Pan zabrać głos w tej sprawie? 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-po wyjazdowym posiedzeniu Komisji i podpisaniu protokółu  możemy zakończyć temat; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pan Dowgiałło złożył interpelację w sprawie funkcjonowania Centrum Kulturalno-



Bibliotecznego. Nie ma radnego i proponuję  dziś nie poruszać tego tematu. 
-Pani Balbina Buras  złożyła interpelację w sprawie zwodociągowania  gospodarstw, które 
nie mają dostępu do wody. Otrzymałem kopię odpowiedzi ; 
-5.11.2015r Pan Kazimierz Kozon złożył zapytanie w sprawie drogi do gospodarstwa 
agroturystycznego Państwa Ciesielskich w Kierzbuniu; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-aby wykonać to co sugeruje Pan radny potrzeba nam 50 tysięcy zł. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-czy można załatać dziury w drodze w Wipsowie gdzie zrobiono przepust i odwodnienie? 
-czy można na terenie naszej Gminy organizować corocznie plener malarski? 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-kiedy rozpoczną się  remonty dróg w Nikielkowie i Wójtowie? 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-w związku ze złożonym wnioskiem, w dniu 13 listopada br zorganizowaliśmy Komisję 
i przeprowadziliśmy wizję lokalną  m.innymi w Wójtowie i Nikielkowie i stwierdziliśmy, że 
drogi są w fatalnym stanie i wymagają napraw. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-my nie siedzimy po dwóch stronach stołu  i budżet zrobiliśmy razem ale jak w środku roku 
mówi się, że potrzeba 50 tysięcy zł na Kierzbuń to skąd na to wszystko wziąć. 
To, że Pan mówi, że dziury są na drogach w Nikielkowie – to wygląda tak jakbym tam nie 
jeździł i nie miał świadomości, że tak wyglądają  te drogi. Na ten cel mamy jeszcze 25 
tysięcy zł i za tyle możemy naprawiać drogi. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ja Pana nie krytykuję ale wskazuję, że tam istnieje potrzeba natychmiastowej naprawy 
dróg; 
 
Pan Rafał Surmański: 
-kiedy uchwalimy plan  gospodarki nisko emisyjnej? 
 
Pani Halina Bronka: 
-kiedy w Barczewie ustawione zostaną tablice , gdzie będzie można umieścić rozkłady 
jazdy busików. Tablice takie gdzie ten rozkład jazdy nie będzie zrywany. To powinno być 
umieszczone za szybą a tablice powinny stanąć na pętli przy ulicy Warmińskiej i na ulicy 
Wojska Polskiego; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-dziękuję za zatokę przy szkole w Łęgajnach ale przy ulicy Ogrodowej napływa dużo wody 
z ulicy Brzoskwiniowej i studzienki są  zamulone piaskiem. 
-ulica Lipowa (dziś) na odcinku od zbiornika retencyjnego do Lewiatana  jest jednym  
wielkim bajorem. Nic nie odbiera wody. Czy jest planowana  naprawa ulicy Ogrodowej i  
Lipowej? 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-czy Komisja  Rolna planuje  posiedzenie Komisji w celu  weryfikacji stanu dróg. Zgłaszam 
taki wniosek; 
 



Pan Kazimierz Kozon: 
-zrobimy to szybko. Zarezerwujemy samochód na wyjazd na drogi; 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-na jakie drogi powiatowe i w jakiej wysokości wydatkowano środki finansowe? 
-dlaczego nie udrożniono rowów przy drogach w Kaplitynach? 
-jak wygląda kwestia kanalizacji Spółdzielni we Wrócikowie? 
 
Do punktu 7. 
Pan Edward Maciejewski: 
-cieszę się, że Państwo  dopominacie się o drogi w Nikielkowie, które po deszczach są 
nieprzejezdne. Dwie sesje temu wspominałem, że należy przygotować się  do ich naprawy 
Proszę o wykonanie tych prac od wiaduktu aż do Akacjowej i Kwiatowej w Wójtowie, 
ponieważ jest to jedyna możliwa droga, po której odbywa się może ruch samochodów 
ciężarowych i  osobowych; 
-miał być zrobiony projekt kanalizacyjny dla Nikielkowa. Od 7 lat wciąż się o tym słyszy i 
wciąż go nie ma. Czy  ten projekt ujrzy światło dzienne? 
 
Pan Adam Perczyński: 
-podpisuję się pod tym wnioskiem aby doprowadzić tą drogę do przejezdności; 
-nie funkcjonuje  u nas komunikacja miejska. Proszę o umieszczenie  rozkładów w 
Nikielkowie i Wójtowie oraz o uczulenie przewoźników aby przestrzegali tych rozkładów; 
-czy zostanie przywrócona u nas normalna komunikacja autobusowa? 
 
Pani Krystyna Szter: 
-proszę Pana Burmistrza o to aby na drogi w Kaplitynach nie nawozić niczego dodatkowo 
ale  jedynie  aby wyrównać to  co już jest na tych drogach nawiezione. Proszę o rozkłady 
jazdy autobusów we wszystkich miejscowościach; 
 
Pani Balbina Buras: 
-wracam do odpowiedzi na moją interpelację. Proszę o pobudowanie dla tych 
mieszkańców takiego punktu czerpalnego wody aby mieszkańcy mogli z niego korzystać 
do momentu pobudowania tam wodociągu; 
 
Do punktu 8. 
 
Burmistrz Barczewa: 
-dla Pana Perczyńskiego: na Olsztynie pojawił się trzeci przewoźnik. Zwróciliśmy się do 
Zakładu olsztyńskiego z zapytaniem co proponują w zamian za wprowadzenie komunikacji 
do Barczewa i w Gminie. Czekamy na odpowiedź. 
-jeżeli chodzi o drogi powiatowe to gdyby nie chodziło o dobrą współpracę to powinniśmy 
zerwać z powiatem umowę w tym zakresie. Dostajemy na utrzymanie powiatowych dróg 
nieutwardzonych rocznie 60 tysięcy zł. W połowie roku już nie mamy  środków na remont 
dróg  powiatowych. Do tematu utwardzania dróg powiatowych podejdziemy chyba inaczej 
-podobnie jak w Tumianach; 
-należy skończyć projekt kanalizacji w Nikielkowie i zgłosić to do Aglomeracji; 
-plan zagospodarowania przestrzennego  jest to mój wstyd. Dopiero teraz Prezydent 
Grzymowicz podpisał z GDDKiA porozumienie w sprawie  obwodnicy Olsztyna i można 
odblokować Nikielkowo. To trwa bardzo długo; 
-remonty dróg – szukamy środków i będziemy to robili. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 



-rozkłady jazdy busów wywieszone są na naszej stronie BIP. Wyślemy do przewoźników 
informacje o konieczności wywieszenia rozkładów jazdy. Nad ustawieniem odpowiednich 
tablic na tych dwóch przystankach należy się zastanowić; 
-powrót do Barczewa „14” - zobaczymy jaka będzie oferta Olsztyna. Należy się liczyć z 
dofinansowaniem ze strony Gminy; 
-remonty dróg – problem jest znany. Do końca roku na ten cel zostało nam około 26 
tysięcy zł. Wszystkie drogi  będą robione przed zimą w ramach tych środków. Muszą 
również zaistnieć odpowiednie warunki atmosferyczne aby takie prace wykonywać. 
 
Pani Halina Bronka: 
-kiedy będą ustawione tablice, na których zostaną umieszczone rozkłady jazdy  
autobusów? 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-są to wydatki. Oszacujemy jakie to są koszty i jakie mamy środki. 
 
Pan Krzysztof Zdziarstek: 
-gospodarka nisko emisyjna -  plan jest wykonany i wyłożony  do 4 grudnia w Urzędzie. 
Jest do niego wykonane oddziaływanie na środowisko (RDOŚ i SANEPID). Po  uzyskaniu 
uzgodnień przekażemy do uchwalenia Radzie Miejskiej. 
-kanalizacja Nikielkowa – projekt jest zrobiony i złożony do uzgodnienia w Starostwie. Jeśli 
otrzymamy uzgodnienia to jest nadzieja na otrzymanie pozwolenia na budowę. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-czy możemy uchwalić ten plan gospodarki nisko emisyjnej na następnej sesji? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-w tym roku nie ma  możliwości wykonania audytu – tak stwierdził audytor. Do Starostwa 
poszła odpowiedź, że będziemy ten plan mieli do końca grudnia. Nic się złego nie zadzieje 
-kanalizacja Wrócikowa – czekamy na ruch  Prezesa Spółdzielni. My to możemy 
zakończyć aktami notarialnymi do końca roku. 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-od dawna nie mieliśmy kontaktu z Panem Dziedzioło i z Prezesem Spółdzielni we 
Wrócikowie. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-likwidator Spółdzielni miał usystematyzować dokumentację i nam dostarczyć. Niestety do  
chwili obecnej  tej wiedzy nie mamy. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ze spotkania we Wrócikowie mamy  sporządzony protokół gdzie bardzo precyzyjnie jest 
określone co likwidator ma spełnić. 
 
Pan Adam Perczyński: 
-busiki O.K jadą prosto nie wjeżdżając do Wójtowa; 
-niech przewoźnicy  wydrukują rozkłady jazdy np. po 100 sztuk i niech naklejają. To jest 
ich zadanie. 
 
Do punktu 9. 
Sprawozdanie  z prac remontowych i budowlanych infrastruktury drogowej na terenie 
Gminy Barczewo przedstawił Pan Krzysztof Zdziarstek. Sprawozdanie stanowi załącznik 



do protokółu. 
Sprawozdanie z  prac remontowych i budowlanych infrastruktury kanalizacyjnej na  terenie 
Gminy Barczewo przedstawił  Pan Jacek Kasprzak. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-podoba mi się bardzo sprawozdanie ZWIK. Widać wyraźnie wzrost majątku; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-działalność ZWIK oceniam bardzo pozytywnie; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-czy wykonywał Pan inwestycje zewnętrzne? 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-pod koniec roku pojawiły się trzy projekty. Zmieniła się metodyka obliczania LM-ów. To 
będzie chyba korzystniejsze dla nas. Z tej metodyki wynika, że  byłaby szansa na 
pozyskanie środków na zadania kanalizacyjne. 
 
Do punktu 10. 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Aneta Janikowska-Kiśluk – p.o Kierownika Informacji 
Turystycznej w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-czy w tym projekcie mieści się  budowa śmietników i szaletów? 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-jeśli  już , to raczej śmietniki a szalety nie. 
 
Pani Halina Bronka: 
-dziękuję za nową jakość pracy, za rzeczowe przygotowanie i gratuluję . 
Martwię się jednak, że sama Pani  przy tym nie podoła. Prośba do Pana Burmistrza 
o to aby znaleźć drugą taką osobę. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-do wzięcia przez Gminę Barczewo jest  15 milionów zł, przy udziale Gminy 2 milionów zł. 
Przewidziana jest tam inwestycja – budowa placu zabaw na Starym Mieście. Z tego by 
wynikało, że na Starym Mieście byłyby 3 place zabaw a w pozostałej części miasta wcale. 
Czy te projekty można zmieniać? 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-diametralnie zmieniać tego nie można. Można to robić tylko na obszarze rewitalizowanym 
Nie możemy również dyskutować ze wskaźnikami. Próbujemy poszerzyć obszar aby  
włączyć obszar Szkoły Podstawowej, boiska. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jest to gdybanie nad samym projektem. Trzeba będzie spełnić szereg czynników aby 
spełnić warunki. Na tym etapie nie ma  jeszcze żadnych zagrożeń. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 



-kto jest Pełnomocnikiem Burmistrza w sprawie Cittaslow? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-Pani Aneta Janikowska-Kiśluk. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę aby w sprawach  z  Cittaslow  z ramienia Rady Miejskiej kontaktować się  
z  Panią Wojszel Anną. 
 
Pani Halina Bronka: 
-wpadłam na pomysł aby pieniądze przeznaczone do realizacji w 2016r na Starym Mieście 
włączyć do naszego wkładu inwestycyjnego w Cittaslow. W projekcie  jest 200tyś.zł na 
Jarzębinowy Plac i 50 tysięcy na  toaletę miejską, również 110 tysięcy zł  na budowę 
boksów śmieciowych na Starym Mieście. Udałam się do Burmistrza i zaproponowałam aby 
te pieniądze zakwalifikować jako nasz wkład do projektów z Cittaslow. Skorzystaliby z tego 
wszyscy. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-na następnej sesji będziemy uchwalali budżet i myślę, że niektóre projekty się pokrywają, 
więc wydatki się dublują. Zaplanowana jest budowa ścieżki rowerowo-spacerowej. Brać 
musimy pod uwagę wszystkie aspekty. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jeździmy na szkolenia i wiemy, że  dofinansowań na takie projekty w tym roku nie będzie. 
 
Do punktu 11. 
Informację przedstawiła Pani Aneta Janikowska-Kiśluk – po Kierownika IT. 
Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy Barczewo będzie wchodziło w II edycję tego programu? 
 
Pani  Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-tu można  wziąć dotację ale i należy wziąć pożyczkę. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-o co mieszkańcy i stowarzyszenia  mogliby aplikować? Czy w to wchodzą oczyszczalnie? 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-oczyszczalnie nie wchodzą. Wchodzą np. solary. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy struktura organizacyjna Wydziału jest wystarczająca aby wykonywać zadania z 
zakresu pozyskiwania środków zewnętrznych? 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy można pozyskać środki na cmentarze, Jedzbark ? 
 
Pani  Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-mam nadzieję, że takie działania można  będzie zgłaszać . Szansę widzę w LGD. Zawsze 
przy takich działaniach potrzebny jest wkład własny. 
 



Pan Lech Nitkowski: 
-to nie jest cmentarz w Jedzbarku ale  pomnik poległym. Spróbujemy to zakwalifikować 
jako zabytek. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-proponuję aby  takie sprawozdanie pojawiało się raz na kwartał; 
 
Pani Aneta Janikowska-Kiśluk: 
-może  mogłoby to być sprawozdanie w sprawie pojawiających się środków. 
 
Pani Mirosława Jasińska – Dyrektor ZBK Barczewo: 
-Zakład Budynków Komunalnych jest przygotowany do programów PROSUMENT. 
W ten zakres wchodzi zmiana ogrzewania, fotowoltaika. 
Na dzień dzisiejszy  trzy Wspólnoty są zainteresowane tym tematem. 
 
Do punktu 12. 
Zmiana Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2015r. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji  Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 
                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XVII(114)15 
w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2015r. 
 
Do punktu 13. 
 
Pani Anna Gędas – podinspektor w Wydziale Organizacyjnym  przedstawiła  Program 
Współpracy Samorządu Gminy Barczewo z Organizacjami Pozarządowymi na 2016r. 
 
Pani Halina Bronka : 
-dziękuję bardzo.Dokument jest bardzo czytelny. Profesjonalnie sporządzony. 
Czy można w tym roku wcześniej ogłosić konkurs na tzw. małe granty? 
 
Pani Anna Gędas: 
-ogłosić można ale umowy podpisać można  po uchwaleniu budżetu. 
 
Pan Andrzej  Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-opinia naszej Komisji jest również pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 



                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVII(115)15 
w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Samorządu Gminy Barczewo z 
Organizacjami Pozarządowymi na 2016 rok. 
 
Do punktu 14. 
Wysokość  stawek podatku od środków transportowych. 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-opinia Komisji jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji jest pozytywna 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-czy stawki od środków transportowych bardzo wzrosły? 
 
Pani Kondratowicz: 
-stawki utrzymujemy takie same od 2012r. Podatek ten płaci się w miejscu gdzie 
zarejestrowana jest działalność gospodarcza. 
 
Na sali obecnych jest 14  radnych. 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś  n i  e    podjęła: 
 
                                     U  C  H  W  A  Ł  Ę  XVII(116)15 
w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 
Do punktu 15. 
Pan Andrzej Maciejewski odczytał opinię Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w sprawie 
stawki podatku rolnego proponowanej przez Gminę Barczewo. Opinia jest negatywna. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-przy propozycji stawki Izby Rolniczej – jaka byłaby to różnica wpływu do naszego 
budżetu? 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-ok. 30 tyś.zł 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych w stosunku do kwoty 53,50zł jest pozytywna 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-Komisja do Spraw Gospodarczych również pozytywnie opiniuje proponowaną stawkę 
53,50zł 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-Komisja pozytywnie opiniuje  stawkę 53,50zł 
 
Pan Kazimierz Kozon: 



-ubolewam nad tym, że pominięta została opinia Komisji Rolnictwa. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-nasz Regulamin nic nie mówi o tym, że w tym przypadku wymagana jest opinia Komisji 
Rolnej, ale jeśli życzy Pan sobie przedstawienia takiej opinii to  zrobimy przerwę w trakcie 
której Komisja Rolna wypracuje taką  opinię. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-uważam, że taki zapis powinien był się znaleźć w Regulaminie Pracy Rady. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę taką propozycję złożyć do zmiany Regulaminu Pracy Rady i wprowadzimy to 
wówczas pod obrady Rady. 
 
Rada Miejska  10  głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących” i 1 „przeciw”  podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVII(117)15 
w sprawie  obniżenia ceny skupu żyta do celów obliczenia podatku rolnego na 2016r. 
 
Do punktu 16. 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji  Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Rada Miejska 13 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVII(118)15 
w sprawie  zmiany  Uchwały nr XVI(108)2015 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 20 
października 2015r w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
 
Do punktu 17. 
 
Wyjaśnienia w sprawie projektu uchwały przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Radni  13 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym  podjęła: 
 
                                           U  C  H  W A  Ł  Ę  n r  XVII(119)15 
w sprawie zmiany Uchwały nr XVI(111)15 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 20 
października 2015r w sprawie ustalenia wzoru informacji w sprawie podatku od 
nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego oraz wzoru deklaracji na podatek od 
nieruchomości, podatek rolny 
 



Do punktu 18 i punktu 19 
 
Zmiana WPF i zmiana budżetu 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta. 
 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych w stosunku do  obydwu 
zmian jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych – nie ma radnego Pana Bogdana Caruk 
 
Rada  j e d n o g ł o ś n i e (13)  podjęła: 
 
 
                                              U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVII(120)15  
w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2015-2024 
 
 
Na salę wrócił radny Pan Bogdan Caruk.  
Na sali obecnych jest 14  radnych. 
 
Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli: 
 
                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XVII(121)15 
w sprawie  zmiany budżetu na 2015r. 
 
 
Do punktu 20. 
Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Pani Balbina Buras: 
-my nie powinniśmy ponosić kosztów rozwieszania rozkładów jazdy. Może przewoźnicy 
powinni zabezpieczyć i tablice i rozkłady jazdy we własnym zakresie. Zawsze kogoś 
wspomagamy a na inwestycje nic nie zostaje; 
-czy mu mamy szansę na  naprawę dróg powiatowych, nieutwardzonych. Czy my nie 
możemy zwrócić się do Powiatu aby nas wspomógł w tym zakresie. Sami nie damy rady 
walczyć z tymi drogami. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-na każdej sesji informuję o tragicznym stanie drogi  na ulicy Traugutta. Miałem 
zapewnienie, że to będzie zrobione. Zdziwiłem się bardzo, że tej ulicy nie ma w projekcie 
budżetu na 2016r; 
Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka złożyła  wniosek do budżetu o tą ulicę. Wniosek 
zaopiniowano pozytywnie. Niestety nie znalazł się w budżecie. Nie widzę  ważniejszych  
inwestycji w Barczewie na 2016r. Na Traugutta nie zrobiono nic. Dziś Sołtys z Nikielkowa 
mówił, że mieszka  tam od 7 lat . Uważam, że w ciągu tych 7 lat w Nikielkowie zrobiono 
bardzo dużo a u nas nic. Jestem zniesmaczony. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-chciałbym Państwu przypomnieć, że nad projektem budżetu na 2016 r  będziemy 
pracowali na Komisjach stałych Rady  i być może na połączonym posiedzeniu oraz na 



sesji. Autorem budżetu jest zawsze Burmistrz. Pracować jeszcze nad tym będziemy. 
Będziemy się pochylać nad wszystkimi kwestiami. 
 
Pan Andrzej Maciejewski poinformował również radnych o skardze jaka wpłynęła 7 
listopada 2015r. Odczytał opinię radcy prawnego w tym temacie. 
Pan Maciejewski poinformował radnych o organizowanym szkoleniu zorganizowanym dla 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady wspomniał, że w najbliższą sobotę otwarta zostanie lista rodzin 
zakwalifikowanych do  wsparcia w ramach Szlachetnej Paczki. Zwrócił się do radnych o 
utworzenie takiej paczki. 
Zaproponował również takie działanie dla Sołtysów, Przewodniczących Rad Osiedlowych 
oraz dla Burmistrza z pracownikami. 
 
Pan Kazimierz Kozon stwierdził, że w swoim okręgu wyborczym zaproponuje taką paczkę 
dla rodziny z tego okręgu. 
 
Do punktu 21. 
Pan Andrzej Maciejewski: 
stwierdzam, że dzisiejszy porządek obrad został wyczerpany w związku z czym zamykam 
XVII/15 sesję Rady Miejskiej w Barczewie. Dziękuje Państwu za udział w posiedzeniu. 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis 
                                                                          Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                          w Barczewie 
                                                                          Andrzej Maciejewski. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 


